
2015D19965 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Economische Zaken heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan het kabinet over het Jaarverslag Ministerie van 
Economische Zaken 2014 (Kamerstuk 34 200 XIII, nr. 1). 

Voorzitter van de commissie, 
Vermeij 

Griffier van de commissie, 
Thomassen 
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Nr. Vraag 

1 Hoeveel zou het Rijk aan inkomsten extra mislopen, indien 
iedereen die duurzame energie opwekt (op eigen terrein, of op 
andermans terrein) wordt vrijgesteld van de energiebelasting op 
die energie? 

2 Kunt u aangeven in hoeverre de gerealiseerde bbp-groei in figuur 1 
afwijkt van de in het voorafgaande jaar gedane ramingen van het 
CPB en dit bij voorkeur overzichtelijk in een grafiek weergeven? 

3 Kunt u aangeven hoeveel buitenlandse bedrijven zich in West-
Europese landen als Frankrijk, België, Duitsland, Verenigd 
Koninkrijk, Zwitserland en Denemarken in 2014 gevestigd hebben? 

4 Kunt u een top tien van redenen geven waarom buitenlandse 
bedrijven volgens het Netherlands Foreign Investment Agency 
(NFIA) er voor hebben gekozen om zich niet in Nederland te 
vestigen? 

5 Hoeveel buitenlandse bedrijven in totaal investeren jaarlijks in onze 
economie en hoeveel banen zijn daar naar schatting mee 
gemoeid? 

6 In hoeverre heeft het gecreëerde beeld van Nederland als 
belastingparadijs een positieve dan wel negatieve invloed gehad 
op de werkzaamheden van de NFIA om buitenlandse bedrijven aan 
te trekken? 

7 Hoe staat het met de werkgroep vestigingsklimaat en welke 
concrete acties zijn daaruit voortgekomen? 

8 Waaruit blijkt dat de publieke-private samenwerking (pps) tussen 
overheid en bedrijfsleven verder toeneemt? 

9 Wordt er actie ondernomen om te kijken of de andere 161 
deelnemers van de Nationale Iconen competitie op een of andere 
manier gesteund kunnen worden in het geval ze een nuttige, 
vernieuwende technologie aanbieden? 

10 Ziet u de MKB-innovatiestimuleringsregeling als een succes en ziet 
u dat als reden om vanuit de rijksoverheid meer steun te bieden 
voor regionale samenwerkingsverbanden? 

11 Hoeveel bewoners nemen aan de dialoogtafel deel? 
12 Hoeveel bedrijven nemen aan de dialoogtafel deel? 
13 Hoeveel bewoners nemen aan de dialoogtafel deel? 
14 Hoeveel heeft de dialoogtafel tot op heden gekost inclusief de 

vergoedingen die verstrekt zijn aan de bestuurders? 
15 Hoe gaat u er voor zorgen dat de inwoners van Groningen worden 

gecompenseerd voor hun geleden schade? 
16 Is er behoefte vanuit de aanvragers en ruimte in de begroting om 

de Borgstelling MKB (BMKB) uit te breiden? 
17 Zijn banken dankzij de BMKB eerder bereid leningen te verstrekken 

en kunt u dit in een tabel duiden ten opzichte van voorgaande 
jaren? 

18 Hoe verhouden de Digitale Eengemaakte Markt en Connected 
Continent zich tot elkaar? 

19 Hoe vordert Connected Continent inmiddels? Wanneer zal de 
afschaffing van de roamingtarieven plaatsvinden? 

20 Wat is de stand van zaken m.b.t. de basic roaming allowance? 
Geldt de voorgestelde 40 belminuten, 40 SMS-en en 80 MB voor 
een heel jaar? Hoe gaat het opknippen werken? Betekent dit dat bij 
een vakantie van 1 week slechts 1/52e hiervaan beschikbaar is? 
Oftewel 1 belminuut voor een week vakantie? 

21 Hoe wordt er in de Europese Raad en Europees parlement gedacht 
over de laatste tekstvariant over de basic roaming allowance? 

22 Welke bedragen die wel begroot waren, zijn uiteindelijk toch niet 
uitgegeven? Worden deze bedrag in 2015 alsnog uitgegeven? 

23 Op welke punten worden begrotingsreserves ingezet? Welke 
criteria worden hiervoor gehanteerd? 
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24 Welke projecten in Caribisch Nederland blijven achter in de 
uitvoering? Wat vinden de uitvoerders van het project van de 
stopzetting van de betalingen? 

25 Kunt u een compleet overzicht geven van de kosten die in 2014 
door het kerndepartement en alle diensten en agentschappen zijn 
gemaakt ten behoeve van PIANOo/TenderNed, inclusief TenderNed 
zelf? 

26 Waarom is het percentage digitale radio ontvangers in huishou-
dens in 2013 licht gedaald ten opzichte van 2012? 

27 Waar baseert u uw stelling op dat tenminste 47% van de Neder-
landse huishoudens de komende drie jaar een digitale radio 
ontvanger aanschaft? 

28 Hoeveel radio ontvangers worden er gemiddeld per jaar 
aangeschaft? 

29 Hoeveel mensen luisteren naar de middengolf in Nederland? 
30 Kunt u aangeven Hoeveel moet een commerciële en publieke 

middengolf vergunninghouder jaarlijks betalen aan kosten voor 
toezicht en gebruik van frequentie en hoeveel wordt daarbij door 
de overheid bijgedragen? 

31 Hoeveel moet een commerciële en publieke FM vergunninghouder 
jaarlijks betalen aan kosten voor toezicht en frequentie en hoeveel 
wordt daarbij door de overheid bijgedragen? 

32 Deelt u de mening dat marktpartijen als Vodafone, T-Mobile en 
KPN zelf verantwoordelijk moeten zijn voor het garanderen van 
«regional roaming» en dat de staat daar niet per sé een financiële 
bijdrage voor hoeft te leveren? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom 
niet? 

33 Hoe groot was de financiële bijdrage voor «regional roaming»? 
34 Hoe hoog is het bedrag dat totaal aan Small Business Innovation 

Research Programma (SBIR)-regelingen is besteed? 
35 Hoe gaat u de publieke sector stimuleren om hun R&D uitgaven te 

verhogen om de Europa-2020 doelstelling te benaderen? 
36 Hoeveel publiek geld gaat er naar de topsectoren, inclusief geld via 

de Nederlandse organisatie voor Wetenschappelijk Onderzoek 
(NWO) of kennisinstellingen als de TNO? 

37 Kunt u aangeven hoeveel innovatieve start-ups er in de tweede 
helft van 2014 waren? 

38 Kunt u aangeven hoeveel FTE’s zich bezig hebben gehouden met 
de Vroege Fase Financiering (VFF)? 

39 Wanneer is het rendement van het Dutch Venture Initiative (DVI) 
bekend? 

40 Kunt u in een tabel een overzicht geven van alle verschillende 
regelingen (leningen, subsidies, garanties, etc.) die bedoeld zijn om 
bedrijven aan financiering te helpen, inclusief de omvang van de 
regeling en het gebruik van de regelingen? 

41 Kunt u toelichten waarom er volgens de artikelsgewijze toelichting 
in 2014 € 9,5 miljoen minder is uitgegeven aan de MKB-
Innovatiestimulering Topsectoren (MIT) dan geraamd, terwijl er in 
het jaarverslag staat dat er € 4,8 miljoen minder is uitgegeven aan 
de MIT? 

42 Is het waar dat NFIA betrokken was bij 3.2 miljard euro aan 
buitenlandse investeringen? Hoe kan het dat dit slechts 6000 banen 
heeft opgeleverd? Is het waar dat dit 0.5 miljoen euro per baan is? 
Gaat het om zeer kapitaalintensieve sectoren? Of worden echte 
investeringen en overnamebedragen bij elkaar opgeteld? Hoe komt 
het dat de spreiding van nieuwe banen zo groot is? Is het waar dat 
in de ene provincie 2000 banen zijn gecreëerd en in de andere 
slechts 10? Hoe komt dat? 
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43 Hoe verloopt het aanvullend actieplan MKB-financiering? Is er al 
2.5 miljard euro aan extra krediet verstrekt? 

44 Waar ziet u voor Nederland kansen om de digitale economie nog 
verder te versterken? 

45 In de loop van jaren neemt de realisatie van projecten duurzame 
energie af, waarom denkt u dat dit in de toekomst anders zou zijn? 

46 Welke cijfers heeft u over het gebruik van de Berichtenbox door de 
ondernemers? 

47 Kunt u aangeven welke overheidsinstanties er zijn aangesloten op 
de Berichtenbox? 

48 Kunt u aangeven hoe het aantal van circa 7.000 ondernemers die 
gebruik maken van het Ondernemingsdossier zich verhoudt tot uw 
doelstellingen voor het gebruik van het Ondernemingsdossier? 

49 Kunt u aangeven hoe het aantal overheidsorganisaties dat gebruik 
maakt van het Ondernemingsdossier zich verhoudt tot uw 
doelstellingen voor het aantal aangesloten overheidsorganisaties? 

50 Hoeveel publiek geld gaat er om in het actieprogramma Smart 
Industry? 

51 Kunt u in het kader van de Retailagenda en het terugdringen van 
winkelleegstand aangeven hoe vaak de ladder voor duurzame 
verstedelijking in 2014 is toegepast? 

52 Kunt u toelichten of u doelstellingen heeft gekoppeld aan de 
toepassing van de ladder voor duurzame verstedelijking? Zo ja, 
welke? 

53 Kunt u uitgebreid toelichten welke (beleidsmatige) rol u in de 
Retailagenda weggelegd ziet voor de ladder voor duurzame 
verstedelijking? 

54 Zijn er redenen om te denken dat er volgend jaar wel gebruik 
wordt gemaakt van de borgstelling Scheepsnieuwbouw? 

55 Waaruit bestaan de ontvangsten van de Joint Strike Fighter? 
56 Wat is de stand van zaken met betrekking tot Urenco? Op welke 

manier zullen de publieke belangen aanvullend worden geborgd, 
zoals in 2013 aangekondigd is? Is hiervoor een wetsvoorstel, een 
verdrag en/of een concessie te verwachten? Wat is hier het 
tijdschema? 

57 Waarom zijn er zulke enorme bedragen uitgegeven aan de fiscale 
stimulering van elektrische auto’s? Waarom wordt er niet gekeken 
naar alternatieven? 

58 Is het waar dat 595 miljoen euro aan SDE+ gelden onbenut is? Is 
het waar dat er structurele onderbesteding van de SDE+ gelden is? 
Wat is hiervan de reden? Hoe kan de onderbenutting ongedaan 
gemaakt worden? 

59 Wanneer vindt de evaluatie van het Energieakkoord plaats? 
Kunnen de stukken op 1 januari 2016 bij de Kamer liggen? Welke 
mogelijkheden zijn er om nog bij te sturen? 

60 Waarom was de realisatie van de gasbaten 1.34 miljard euro lager 
dan begroot? 

61 Hoeveel publiek geld gaat er naar innovatie in duurzame energie? 
62 Hoe verklaart u dat de gasprijzen lager zijn terwijl de gasproductie 

uit het Groningenveld wordt teruggeschroefd? 
63 Verwacht u ook voor de komende jaren een lagere besteding van 

de compensatieregeling voor energie-intensieve bedrijven? 
64 Kunt u aangeven hoeveel energie-intensieve bedrijven in 2014 in 

Nederland hun deuren hebben gesloten? 
65 Kunt u overzichtelijk in een tabel uiteenzetten hoe de lasten van 

energie-intensieve bedrijven in Nederland zich verhouden tot de 
ons omringende landen? 
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66 Is het waar dat de middelen in de interne begrotingsreserve 
duurzame energie niet langer juridisch verplicht zijn en dus ook 
voor andere doeleinden benut kunnen worden? 

67 Zal de overheveling van het overgebleven bedrag van de SDE+ 
betekenen dat er een hoger bedrag wordt begroot dan voor 2014? 

68 Kunt u een overzicht geven van de besteding van de SDE+ per 
subsidiecategorie, met zowel de maximaal toegestane als de 
realistisch verwachte uitgaven? 

69 Gaat u in het vervolg in de begroting standaard een overzicht 
geven van de realistische en maximale uitgaven per subsidiecate-
gorie van de SDE+ zoals geadviseerd in het Rekenkamerrapport 
«Stimulering van duurzame energieproductie (SDE+)»? 

70 Bent u voornemens om de begrotingsreserve duurzame energie op 
korte termijn in te gaan zetten ten behoeve van de stimulering van 
duurzame energie? Zo nee, waarom niet? 

71 Hoeveel kan in de looptijd van het Energieakkoord maximaal 
uitgegeven worden aan de SDE+ voor biomassa? 

72 Waar heeft het aan gelegen dat de aangekondigde privaat-publieke 
afspraak over de financiering van de laadinfrastructuur voor 
elektrisch rijden niet tot stand is gekomen? 

73 Wat is de stand van zaken omtrent het oplossen van de knelpunten 
van het kleinbedrijf (KB), zoals genoemd in het rapport «Het 
kleinbedrijf – Grote motor van Nederland» van McKinsey 

74 Wanneer is de «Gedragscode Franchising» gereed? 
75 Op welke wijze worden de ondernemers in de ambachtseconomie 

in en door het beleid ondersteund? 
76 Kunt u een overzicht verschaffen van het aandeel starters dat na 

vijf jaar nog als onderneming actief is (dus het overlevingspercen-
tage) in de jaren 2010 t/m 2014? 

77 Kunt u een overzicht verschaffen van de redenen voor het staken 
van de onderneming, inclusief het aandeel in het totaal van 
stakers, in de jaren 2010 t/m 2014? 

78 Kunt u aangeven hoe u de tegenvallende ontvangsten wilt 
opvangen? 

79 Kunt u toelichten of de lagere opbrengsten uit de Opslag 
Duurzame energie effecten heeft op de realisatie van duurzame 
energie in 2014? 

80 Hoe hoog bedroegen de hier genoemde hogere kosten in verband 
met aardbevingsrisico’s? 

81 Op welke manier werken de hogere kosten voor aardbevingsrisi-
co’s door in de gasbaten voor de overheid? 

82 Waarom is er in het jaarverslag geen uitsplitsing in velden, 
waaronder het Groningenveld? Dit is toch inmiddels politiek zeer 
relevante informatie geworden? Kan er ook een uitsplitsing naar 
putten en clusters gemaakt worden, waaronder het Loppersum 
cluster? Kan ook de gerealiseerde winning per cluster worden 
afgezet tegen de maxima in het winningsplan? 

83 is het waar dat bij een warme winter er meer gas via de beurs 
verkocht wordt? 

84 In welke mate draagt de BMKB bij aan het vermeerderen van het 
aantal toegekende kredieten? 

85 Hoeveel kredietaanvragen zijn in de periode 2010 tot heden door 
de banken afgewezen en waarom? 

86 Welk deel van de door de banken afgewezen kredietaanvragen is 
via doorverwijzing toch gehonoreerd in de periode 2010 tot heden 

87 Hoe wordt de mate van benutting van de regeling BMKB gerela-
teerd aan de behoefte van de markt? 
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88 Wat is het effect (geweest) van de aanpassing van de maximale 
borgstelling van € 1 mln naar € 1,5 mln op het aantal gehono-
reerde kredietaanvragen 

89 Hoe is de effectiviteit van de uitgaven op landbouwgebied 
gemeten? 

90 Op welke wijze zal het dienstenportfolio van Qredits worden 
verruimd en waarom? 

91 Op welke wijze worden de middelen ten behoeve van het verhogen 
van de ambitie en verbeteren van de groeivaardigheden in het 
kleinbedrijf ingezet? 

92 Op welke wijze worden de middelen ten behoeve van het 
stroomlijnen en toegankelijker maken van het financieringsinstru-
mentarium ingezet? 

93 Kunt u toelichten hoe 30 miljoen is ingezet voor de vervolgfinancie-
ring van Qredits en hoe effectief dit is (geweest)? 

94 Wat is de stand van zaken omtrent de gesprekken met «verschil-
lende geïnteresseerde partijen» over het mogelijk aanvullend 
financieren van Qredits? 

95 Kunt u toelichten waarom u voorziet dat de komende decennia een 
vergaande digitalisering van productieprocessen zal plaatsvinden 
en welke consequenties dit heeft voor het beleid, specifiek voor het 
kleinbedrijf? 

96 Hoe wordt bepaald of nieuwe wet- en regelgeving «significante» 
gevolgen heeft voor bedrijven en (dus) internetconsultatie 
plaatsvindt? 

97 Waar zijn de antwoorden op de hoofdvragen van het integraal 
afwegingskader en effectrapportages zoals de bedrijfseffectentoets 
terug te vinden? 

98 Op welke wijze wordt gemonitord of en hoe digitalisering de 
overheidsdienstverlening verbetert? 

99 Kunt u aangeven Waarom wordt er 6,3 miljoen euro uit de 
cofinanciering gemeenschappelijk landbouwbeleid (GLB) gemeen-
schappelijk visserijbeleid (GVB) overgeheveld naar de Nederlandse 
Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) en op welke wijze draagt dit 
bij aan de beleidsdoelen van het GLB en het GVB? Waarom 
besteedt u geld voor de ontwikkeling van de landbouwsector aan 
reguliere kosten van de NVWA? 

100 Kunt u concreet ingaan op de diverse maatregelen die zijn 
getroffen om achterstanden op het gebied van natuurbehoud- en 
herstel uit te voeren in Caribisch Nederland? 

101 Kunt u uiteenzetten waarom het oplossen van verkeersknelpunten 
voor de otter in Friesland 0,6 miljoen euro kost? 

102 Is de verwachting dat de verbetermaatregelen voor de Europees 
Visserijfonds (EVF) voldoende zijn, zodat het Europese subsidiebe-
drag van meer dan 5 miljoen euro niet verloren gaat? Indien blijkt 
dat ze niet voldoende zijn, welke mogelijkheden zijn er dan nog om 
te voorkomen dat dit bedrag verloren gaat? 

103 Waarom zijn de begrotingsreserves opgelopen van 1 naar 1.8 
miljard euro? 

104 Hoeveel bedroeg in 2014 de eindejaarsmarge? 
105 Waarom voldoet het Ministerie van Economische Zaken al zes jaar 

niet aan de eigen aanbestedingsregels? Is het waar dat het 
Ministerie van Economsiche Zaken verantwoordelijk is voor de 
Aanbestedingswet en een voorbeeldfunctie heeft? Heeft dit wel 
voldoende uw aandacht? 
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106 Hoe is het mogelijk dat bij Dienst ICT Uitvoering (DICTU) 5,3 
miljoen euro aan kosten worden genoemd voor de omschakeling 
naar weliswaar nieuwe, maar zeer standaard software. Betreft dit 
een boekhoudkundige verschuiving of heeft het een technische 
oorzaak? 

107 Acht u het realistisch dat in 2015 de NVWA binnen de begrote 
lasten voor 2015 blijft van 288 miljoen euro aangezien de gereali-
seerde lasten in 2014 314 miljoen euro bedroegen? Kunt u dit 
onderbouwen? 

108 Hoe verklaart u dat het programma Vereenvoudiging Regeldruk 
Vleesketen niet het gewenste resultaat heeft opgeleverd? Kunt u 
toelichten waarom hogere opbrengsten van 8,5 miljoen euro 
samenhangen met het niet slagen van het verminderen van de 
regeldruk in de vleesketen? 

109 Bent u bereid maatregelen te nemen om het inhuurpercentage 
inclusief flexibele schil verder te verlagen zodat dit als geheel 
onder de norm van 10% komt?
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